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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2014. november 27. 
napján 18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének üléséről. 

Jelen vannak: A jelenléti ív szerint 

Napirendi pontok:  

A helyi adórendeletek, a térítési díjakra, bérleti díjakra vonatkozó rendeletek 
felülvizsgálata 

Előterjesztő: Hertel László polgármester és Papp István Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság elnöke 

1. A temetői szolgáltatási díjakra vonatkozó rendelet felülvizsgálata 
Előterjesztő: Hertel László polgármester és Papp István Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság elnöke 

2. Anyakönyvi szolgáltatásokról szóló rendelet felülvizsgálata 
Előterjesztő: Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

3. A 2014. évi szociális segélykeret átcsoportosítására vonatkozó határozat meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

4. A 2014. évi költségvetési előirányzat módósítására vonatkozó határozatok meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. Az önkormányzat által foglalkoztatott közhasznú munkavégzéssel kapcsolatos beszámoló 
megtárgyalása 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

6. Belső ellenőrzési feladatok ellátására vonatkozó ajánlatok 
megtárgyalása Előterjesztő: Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

7. Egyebek 

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a meghívottakat, a jegyzőasszonyt, a 
jegyzőkönyvvezetőt. Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 6 képviselő jelen van, Erdélyi 
Balázs jelezte, hogy később fog megérkezni az ülésre. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 
határozatképes. 

Puskás Szilveszter jelzi, hogy a napirendi pontok megtárgyalása előtt szót kér, továbbá, hogy az 
Egyebek napirendi ponton belül tájékoztatni szeretné a testületet az Észak-Kelet Pest és Nógrád 
Megyei Reginális Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Önkormányzati Társulás ülésén 
elhangzottakról 

Hertel László: Ismerteti az ülés napirendi pontjait, és ismerteti azt az ügyet, amely az Egyebek 
napirendi pontban kerül megtárgyalásra. 
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 Az év végi vacsorával kapcsolatos tájékoztatás 

 Településtervezési vállalkozási szerződés módosításával kapcsolatos tájékoztatás 

Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett: Jelzi, hogy közvetíteni szeretné az Egyebek napirendi 
ponton belül a gyermekorvos kérését. 

Dávid Tamás: Jelzi, hogy a nappali melegedő üzemeltetésével kapcsolatosan kíván szót kérni az 
Egyebek napirendi ponton belül. 

A kiegészített napirendi pontokat a képviselők 6 igen szavazattal elfogadják. 

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének — figyelembe véve a sorrendet — Juhász István képviselőt 
javasolja. A képviselő-testület 6 igen szavazattal Juhász István képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek 
elfogadja. 

Puskás Szilveszter: A képviselő-testület 5 tagja november 21- én részt vett a kötelező oktatáson, ahol 
sok érdekes dolog hangzott el.  

A tájékoztatón elhangzottak akár befolyásolhatják a napirendekhez való hozzáállást is. A 
vagyonnyilatkozattal kapcsolatos az a képviselői kötelezettség, hogy a vagyonnyilatkozat leadásának 
határidejéig a képviselőknek be kell jelentkezniük a köztartozásmentes nyilvántartásba. A képviselők 
ezen kötelezettsége a választás napján lépett hatályba. 

Mit tud erről a jegyzőasszony, illetve a polgármesterúr? 

Hertel László: A héten olvastam ezzel kapcsolatosan egy üzetet. Kérem a jegyzőasszonyt, hogy 
tájékoztassa a képviselőket. 

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: Én úgy értelmeztem a levelet, hogy mindene képviselőnek be kell 
jelentkeznie ebbe a nyilvántartásba, az ügyfélkapun keresztül. Pontosabb tájékoztatást az ügyben nem 
tudok jelen pillanatban adni, de utána fogok nézni, és e-mailben tájékoztatni fogom a képviselőket. 

Dávid Tamás: A könyvelőm tájékoztatott erről, valóban ügyfélkapun keresztül lehet kérni a 
nyilvántartásba való vételt. 

Puskás Szilveszter: Két dolog akadályozza meg a képviselői tisztséget, az összeférhetetlenség és a 
méltánytalanság. Amikor a képviselőnek köztartozása van, vagy eljárás van ellene, akkor méltatlan a 
képviselői megbízatásra. 

Az oktatáson elhangzott az is, hogy a képviselő-testületi ülésről készült jegyzőkönynek csak 
összefoglaló jegyzőkönyvnek kell lennie. Szó szerinti jegyzőkönyvet kizárólag akkor kell készíteni, 

ha azt a képviselő kéri. A jegyzőkönyvvel kapcsolatosan azt is elmondták, hogy azokat 15 napon belül 
továbbítani kell a Kormányhivatal felé. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A határidőket a képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvek 
felterjesztését illetően minden esetben betartotta a hivatal. Igyekszünk rövidített jegyzőkönyveket 
készíteni. 

Papp István: A testületi-ülés lényegét kell a jegyzőkönyvbe foglalni. 
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Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A Kormányhivatal vezetője nem jelzett arra vonatkozóan, hogy az 
általunk készített jegyzőkönyvek terjedelme ne lenne megfelelő. 
Hertel László: A képviselő-testületet kb 3-4 évvel ezelőtt tájékoztattam, hogy a jegyzőkönyveket 
rövidített formában fogjuk írni, és csak a lényeget rögzítjük. A jegyzőkönyvek azóta ennek 
megfelelően készülnek. A jegyzőkönyvet az ülést követően átnézem én is, arra törekszem, hogy a 
jegyzőkönyv érthető legyen, és azok a döntések, amelyek születnek, azok a jegyzőkönyv alapján 
érthetőek legyenek. Ezután a jegyzőkönyvet minden képviselőnek elküldjük, amennyiben valakinek 
ezzel kapcsolatban észrevétele, vagy hozzáfűznivalója van, azt figyelembevéve a javítást vagy 
kiegészítést elvégezzük. Ha valaki szó szerinti rögzítést kér, azt figyelembe vesszük, és amennyiben 
az érintett kijavítja, az annak megfelelően kerül rögzítésre.  

1. A helyi adórendeletek, a térítési díjakra, bérleti díjakra vonatkozó 
rendeletek felülvizsgálata 
Előterjesztő: Hertel László polgármester és Papp István Pénzügyi és ügyrendi 
Bizottság elnöke 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a helyi adók 2015. évi mértékére vonatkozóan a 
képviselők az előterjesztést megkapták. Valamint kiküldésre került egy táblázat is, amelyben a 
környékbeli települések adónemeit és adómértékeit tartalmazzák. 

Az adórendeleteket annak szem előtt tartásával kell megtárgyalnia testületnek, hogy a község létszáma 
3600 főről 2800 főre csökkent, az összes intézmény fenntartását a megmaradt lakosságszámnak kell 
biztosítani. 

Ismerteti a képviselőkkel, hogy Nevelek településrész leválása következtében a község kommunális 
adó bevétele 2015. évben '7.900.000.- forinttal, az iparűzési adó bevétele 2.500.000.- forinttal, míg a 

gépjárműadó bevétele 2.100.000.- forinttal csökken. Ez jelentős a bevételkiesés, melyet valamilyen 
szinten pótolni kell. Minden intézmény működését biztosítani kell.  Az önkormányzatnak a 
kincstár feladatfinanszírozásán kívül bevétele csak a helyi adókból, illetve amennyiben lehetőség 
adódik rá, egyéb más bevételi forrásból tud szert tenni. 

Az óvoda költségvetési kiadása 9 millió forinttal több, mint a bevétele. Ezt a többletköltséget az 
önkormányzatnak kell kigazdálkodnia. Ugyanez a helyzet az iskola működtetés tekintetében is. 
Előreláthatólag 2015-ben 12-13 millió forint megtakarítást kell megvalósítani ahhoz, hogy az 
önkormányzat működését biztosítani tudjuk, és fejlesztésekre is maradjon fedezet.  

Arra is törekednünk kell, hogy mindig legyen az önkormányzatnak egy bizonyos tartalékkerete. 

Új adónem bevezetése nem lenne szerencsés, mivel az jóval nagyobb terhet jelenteni a lakosság 
részére.  Ezért szerepel az előterjesztésben a kommunális adó 13.000.- forintról 15.000. forintra való 
emelése. 

A lakosság részére a Sződiek Híradójában szeretnék egy cikket írni az adórendeletek most elfogadásra 
kerülő módosításairól. Kérem a képviselőket, hogy a lakosságot ennek megfelelően tájékoztassák. 

A bérek megállapításakor is szem előtt kell tartani az önkormányzat anyagi helyzetét. A gazdálkodás 
során arra törekszünk, hogy a tartalékot ne használjuk fel teljes mértékben. A képviselőknek is tudniuk 
kell, hogy a költségmegtakarításra kell az önkormányzatnak törekednie. 



4 
 

Az önkormányzat által alapított alapítványokra azért van szükség, hogy pályázati pénzből, különböző 
támogatásokból kulturális, oktatási feladatokhoz nyújtsanak segítséget - nemcsak pénzügyi formában-, 
hanem hatékony közreműködésükkel is. 

A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a helyi adókra vonatkozó javaslatomat megtárgyalta. Kéri Papp 
Istvánt, a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. Először a kommunális adó 
vonatkozásában tegyen javaslatot. 

Papp István: A bizottság támogatja 2015, január 01. napjától a kommunális adó 13.000.- forintról 
15.000.- forintra történő emelését.  

Puskás Szilveszter: A Zöld Híd ülésén tapasztalatot cseréltem az ott jelenlévő polgármesterekkel az 
a helyi adók vonatkozásában. 

Megkérdeztem, hogy postaköltségre mennyit költenek az adókkal kapcsolatosan? Elmondásuk 
alapján az önkormányzat alkalmazottja kézbesíti a leveleket tértivevényesen. Kétszer viszi ki a 
küldeményt a kézbesítő, és ha kétszer nem találja otthon az ügyfelet, akkor a levél kézbesítettnek 
minősül. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Mindképpen pénzbe kerül az önkormányzatnak az adómódosítás, 
ugyanis költségként jelentkezik az irodaszer költség is, valamint vannak olyan levelek, amelyeket 
nem helyben kell kézbesíteni.  

Puskás Szilveszter: Van olyan település ahol az üres telkekre kevesebb kommunális adót kell fizetni, 
mint a beépített ingatlanokra. Én megfontolásra javaslom ezt a testületnek. Vannak olyan 
települések is, ahol az adó magasabb összegű, is, viszont a rászorulóknak adómérséklést biztosít a 
rendelet. A mi rendeletünkben vagy teljes összeget fizet, vagy egyáltalán nem fizet az ingatlantulajdonos. 
Tehát nincs mérséklés. Érdemes lenne ezt a lehetőséget is megfontolnia testületnek. 

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: Amennyiben a testület kéri, a rendeletbe a mérsékléseket is be lehet 
foglalni. 

Puskás Szilveszter: Én javaslom, hogy az üres telkek kommunálisadója kevesebb legyen, mint egy 
beépített ingatlané.  

Hertel László: Az alpolgármester út javaslatát figyelembe véve javaslom, hogy a beépített 
ingatlanok esetében a kommunális adó összege 15.000.- forint legyen, viszont az üres telkek 
vonatkozásában maradjon 13.000.- forint a kommunális adó éves díja 2015. január 1-től.  

Tájékoztatom a képviselőket, hogy a telekparcellázók a megkötött megállapodás alapján, addig 
nem fizetnek helyi adót, amíg nem értékesítik az ingatlant.  

Papp István: Támogatom az alpolgármester javaslatát. 

Hertel László: Mivel a képviselők további javaslattételi lehetőséggel nem éltek, szavazásra bocsájtja a 
Magánszemélyek kommunális adójáról szóló rendelet módosítását. Megállapítja, hogy a képviselők 6 
igen szavazattal A magánszemélyek kommunális adójáról szóló rendelet módosítását a mellékletben 
foglaltak szerint elfogadják. 
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

13/12014.(XI.27.) SZÁMÚ RENDELETE, A 16/2004.(XII.15.) SZÁMÚ, A 
MAGÁNSZEMÉLYEK KOMMUNÁLIS ADÓJÁRÓL SZÓLÓ RENDELETÉNEK 

MÓDOSÍTÁSÁRÓL 

Sződ Község Képviselő-testülete a 16/2014.(X1115.) számú, A magánszemélyek kommunális 

adójáról szóló rendeletet a mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

Határidő: 2015. január 01. Felelős: polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az építményadóra vonatkozó rendelet megtárgyalása 

következik. Az építményadó rendelet módosítására vonatkozó előterjesztés a képviselők részére 
megküldésre került. Továbbá 2014.11.13.-i e-mail-ben kiküldésre került a Várdombon lévő 
vállalkozók kérelme. A kérelem tárgya, hogy a használaton kívüli gazdasági épületek vonatkozásában 
kérik az adó eltörlését. Ez az adónem a kijelölt ipari, gazdasági, kereskedelmi területeken (Hajcsár út 
melletti Göddel határos terület, Szent István út melletti ipari, gazdasági és kereskedelmi terület, 
Rátóti úti csirketelep területe, Malom-köz, Fő út trafóház melletti terület, Várdomb területe) 
adóköteles építményekre vonatkozik, jelenlegi mértéke: : 700 Ft/m2/év. Az adó évi mértéke az (1) 
bekezdés a) pontjában felsorolt építményeken kívül valamennyi adóköteles építményekre: 4 Ft/m2/év, 
amennyiben az adó éves mértéke nem éri el az 500 Ft-ot az adó nem kerül kivetésre. Javaslom, hogy a 
használaton kívüli, üresen álló csarnokok- melyben vállalkozási tevékenységet nem folytatnak,- 
mentesüljenek az adó megfizetése alól. Kéri a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökét, hogy 
ismertesse a bizottság javaslatát az építményadó tekintetében. 

Papp István: A bizottság támogatja a polgármester úr javaslatát. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A Pénzügyi Bizottság ülésen elhangzott, hogy a vállalkozások az 
iparűzési adó mértékét figyelembe veszik a telephely megválasztásánál. Ezért 1,4 % az adómértéke. 

Hertel László: Az iparűzési adót nem emeltük az elmúlt években, de viszont bevezetésre került az 
építményadó, amely szintén a vállalkozásokat terheli. 

Puskás Szilveszter: A vállalkozások tekintetében az 1,4 % mértéket akkor határozta meg a testület, 
amikor a környező településeken 1,2 % volt. A lakosoknak hogyan magyarázzuk meg, hogy csak a 
magánszemélyek adóját növeli a testület, a vállalkozók terhei változatlanok maradnak? 

Hertel László: Csak azokat vállalkozásokat lehet adókkal terhelni, amely vállalkozások 
ide vannak bejelentve. Sződ Község közigazgatási határán belül több mint 80 ha ipari-
gazdasági-kereskedelmi övezet van kijelölve, mely várja a betelepülni szándékozó 
vállalkozásokat. Sződön működő vállalkozók jelentős adót fizetnek az önkormányzatnak, 
de messze nem annyit, amilyen lehetőség lenne még itt. A cél az, hogy ne elriasszuk innen 
a vállalkozókat, hanem hogy idecsábítsuk őket. A vállalkozások nemcsak adót fizetnek, 
hanem munkahelyeket is teremtenek elsősorban a helyi lakosoknak. Csak abban az 
esetben fogjuk tudni a lakosok terheit csökkenteni, vagy szinten tartani, amennyiben más 
bevételi forrásra tudunk szert tenni. Márpedig ez a bevételi forrás az itt működő 
vállalkozások számának növekedésével és az általuk befizetett adókból érhetők el. Hogyha 
az 1,4 % iparűzési adót felemelnénk 2 %-ra, az átmenetileg javítana a pénzügyi 
helyzetünkön, de hosszú távú megoldást azért nem nyújtana, mert a vállalkozók ilyen 
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mértékű adóztatása esetén semmi nem vonzaná őket községünkbe. Sőt az is 
előfordulhatna, hogy az itt lévő vállalkozások székhelyüket olyan településre jelentenék 
be, ahol kedvezőbbek az adófeltételek.  

Puskás Szilveszter: Vácrátót esetében ez nem érvényes, mivel alacsony az iparűzési adó mértéke, 
azonban nem sok cég telephelye van a településen. 

Hertel László: Lehet,  hogyha magasabb lenne az adó mértéke, akkor még annyi sem lenne. A mi 
gazdasági-kereskedelmi övezetünk nagyon kedvező helyen fekszik. Bízom benne, hogy a terület 
tulajdonosai rövidesen megkezdik a fejlesztéseket.  

Papp István: A Pénzügyi Bizottsági ülésen elhangzott egy cégvezető részéről, hogy az alacsony 
iparűzési adó fontos szempont a vállalkozások részéről. Egy nagyon jó mutató lehetne, ha ki tudnánk 
számítani, hogy egy személyre vonatkozóan, mennyi adó kerül beszedésre az adott évben. 

A bizottság véleménye egyhangúlag az volt, hogy az iparűzési adó mértéke változatlan maradjon. 
Javaslom, hogy teremtsünk a vállalkozások részére kedvezőbb feltételeket. Közvetítő cégnél kellene a 
községet regisztrálni, a vállalkozások lehetséges telephelyét illetően. 

Hertel László: A gazdasági-kereskedelmi övezeteink magán befektetőknél vannak. Elsősorban 
az Ő érdekük, hogy ezeket a területeket minél olyan helyzetbe hozzák, hogy értékesíthetőek 
legyenek, hiszen akkor jutnak a befektetett tőkéjükhöz.  

Hertel László: Van-e további hozzászólás, javaslat a képviselők részéről? 

Dávid Tamás: Az iparűzési adó emelését illetően, nem javaslom az 

adóemelést. 

Puskás Szilveszter: Az építményadó előterjesztéssel kapcsolatosan azt szeretném megkérdezni, hogy 
hogyan tudja bizonyítani a vállalkozó, hogy nem üzemel a telephelye? 

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: Bevallás, és helyszíni ellenőrzés alapján. Azt tudni kell, hogy a 
mezőgazdasági vállalkozások mentesülnek az építményadó alól. 

(Erdélyi Balázs megérkezik az ülésre, a képviselő-testület létszáma 7 főre módosul) 

Puskás Szilveszter: Tehát a jegyző az illetékes megállapítani azt, hogy az adott telephely nem üzemel, 
így támogatni tudom az előterjesztésben szereplő módosítási javaslatot. 
 

Hertel László: Mivel további javaslat nem merült fel a képviselők részéről, szavazásra bocsájtja a 
rendeletmódosítást. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbiak szerint 
módosítja az építményadóról szóló rendeletet. 
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

14/2014.(X1.27.) SZÁMÚ RENDELETE, A 11/2007.(XII.17.) SZÁMÚ, AZ 
ÉPÍTMÉNYADÓRÓL SZÓLÓ RENDELETÉNEK MÓDOSÍTÁSÁRŐL 

Sződ Község Képviselő-testülete a 11/2007.(X11.17.) számú, Az építményadóról szóló rendeletet a 
mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

Határidő: 2015. január 01. Felelős: polgármester 

2. A temetői szolgáltatási díjakra vonatkozó rendelet felülvizsgálata 
Előterjesztő: Hertel László polgármester és Papp István Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
elnöke 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a temetőhasználatára vonatkozó rendelet 
módosításának javaslatát a képviselők megkapták. A rendelet nem tartalmazza a ravatalozó előtér 
használatának díját. A javasolt ravatalozó előtér használati díj 15.000.- forint, a sződi lakosok 
részére az önkormányzati támogatás 10.000.- forint. Kéri a Pénzügyi ás Ügyrendi Bizottság elnökét, 
hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Papp István: A bizottság a rendeletmódosítást támogatja. Már korábban is szó volt erről a 
módosításról. 

Hertel László: Kéri a képviselőket, mondják el véleményüket, javaslatukat a rendeletmódosítással 
kapcsolatosan. Mivel a képviselők részéről további javaslat nem merült fel, szavazásra bocsájtja a 
temetői szolgáltatási díjakra vonatkozó rendelet módosítását. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 
igen szavazattal a rendeletmódosítást elfogadja. 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
15/2014.(XI.27.) SZÁMÚ RENDELETE, AZ 5/2006.(IV.21.) SZÁMÚ, A TEMETŐ 

HASZNÁLATÁRÓL SZÓLÓ RENDELETÉNEK MÓDOSÍTÁSÁRÓL 
 

Sződ Község Képviselő-testülete az 5/2006.(III.21.) számú, A temető használatáról szóló 
rendeletet a mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

Határidő: 2015. január 01. Felelős: polgármester 

3. Anyakönyvi szolgáltatásokról szóló rendelet felülvizsgálata 
Előterjesztő: Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy ezt a napirendi pontot a jegyzőasszony terjeszti a 
képviselő-testület elé, valamint a rendelet módosítását a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is 
megtárgyalta. Átadja a jegyzőasszonynak a szót. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Az 5/2011.(IV.28.) számú az anyakönyvi eljárás egyes díjairól 
szóló önkormányzati rendelet módosítását javaslom a Tisztelt Képviselő-testület felé. 

A rendelet 2011-ben került elfogadásra akkori díjtételek meghatározásakor a környező települések 
árait figyelembe véve. 
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A rendelet elfogadásakor a testület álláspontja az volt, hogy a házasulási szándékot ne akadályozza 
egy magas díjtétel, illetve a Faluházban történő házasságkötési kedvet elősegítse. 

Időközben a Hivatal átköltözött a faluházba és ezáltal a házasságkötési hivatalos helyszíne is az 
épületben van (emeleti nagyterem). 

A 4.§ (1) bekezdését javaslom hatályon kívül helyezni. (3 bekezdésben lesz meghatározva) 

(2) bekezdés A Faluházban történő házasságkötés megfogalmazás helyett a Faluház Színháztermében 
történő házasságkötés anyakönyvi szolgáltatás díja nem tartalmazza a mindenkori terembérleti díjat. 
(aki a színházteremben kívánja a szertartást arra a Faluház terembérleti díja az irányadó) 

(3) A 15.000 Ft díjat javaslom 25.000 Ft-ra megemelni. 

(4) 5.000 Ft-ot javaslom 15.000 Ft-ra megemelni. 

(5) Javaslom a hivatali időben hivatali helyiségen kívüli házasságkötés díját 15.000 Ft-ban 
meghatározni. Ebben az évben 12 házasságkötés történt a sződi anyakönyvi hivatalban. 

Ebből 6 házasságkötés munkaidőben történt, ebből 2 nem sződi házasulandó felekkel.  
2 házasságkötés külső helyszínen történt, az egyik hivatali időben a másik hivatali időn kívül, 1 
házasságkötés hivatali helyen hivatali időn kívül, nem sződi házasulandókkal. 

Ismételten megvizsgáltuk a környező települések díjtételeit, mivel az év folyamán a nem helyi lakosok 
jelezték, hogy azért választották házasságkötésük helyszínéül Sződöt, mert itt kevesebb a 
házasságkötés díja. Továbbá a jogszabályi változások következtében (adókedvezmény) várható a 
házasságkötések számának növekedése. Véleményem szerint a javasolt emelés nem oly nagymértékű, 
hogy visszatartó erő lenne a házasságkötések számában a helyi lakosok körében, de várhatóan más 
településről nem fog megnövekedni a házasságkötések száma. Az eljárás során a szándék bejelentési 
kitöltése 1 óra. Elektronikus adatfeldolgozás 1-2 óra. Felkészülés a szertartásra, beszéd írása, terem 
berendezése 1-2 óra. Szertartás lebonyolítása 1-2 óra. Az anyakönyvvezetők az adatfeldolgozást     
munkaidőben más munka terhére végzik. A szertartás napján legalább egy órával hamarabb itt kell 
lenniük ,s az aznap a rákészülődéssel telik. A díjazás nem az anyakönyvvezetők bevétele, hanem az 
önkormányzaté, ők 2 fő évi 30.000 Ft/fő ruhapénzt kapnak és a munkaidőn kívüli szertartás idejét 
csúsztathatják le. Mellékeltem az előterjesztés mellé a környező települések anyakönyvi 
szolgáltatásainak díjait. Kérem a javaslat megvitatását és rendelet módosítását elfogadni 
szíveskedjenek. 

Papp István: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság támogatja a módosítási javaslatokat. 

Puskás Szilveszter: Az interneten megnéztem egy sor település anyakönyvi szolgáltatási díjtételeit. 
Azt tapasztaltam, hogyha nem hivatali időben és nem hivatali helyiségben történik a szertartás, akkor 
a szolgáltatás díja 100.000.- forint körül van. Azt javaslom, hogy a hivatali időn és helyiségen kívüli 
szolgáltatási díj 80.000. forint legyen. 

Podhorszkiné dr.Buránszki Bernadett: Az emelést magasnak tartom, én 50.000.- forintot javaslok. 

Dávid Tamás: Támogatom a képviselő asszony javaslatát. 

Juhász István: Azt figyelembe kell venni, ha közterületen kerül sor a szertartásra, az komoly 
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előkészületet jelent a hivatal részére. Én egyet értek a 80.000.- forintos díjjal. 

Hertel László: „Én javaslom, hogy a „Faluházhoz tartozó kültéri létesítmények határain belül"a 
munkaidőn kívüli szertartás esetén 80.000.- forint legyen a szolgáltatás díja,  míg a munkaidőben, a fent 
említett helyszínen megtartandó szertartás szolgáltatási díja pedig 50.000.- forint legyen. Minden más 
további helyszínen, munkaidőn belül és kívül 80.000.-forint legyen a szolgáltatás díja. 

Hertel László: Kéri a képviselőket, hogy mondják el további javaslataikat. 

Papp István: Én támogatom az polgármester úr javaslatát. 

Pdhorszkiné dr. Buránszki Bernadett: Én is elfogadom a polgármester   

úr javaslatát. 

Hertel László: Mivel a képviselők a továbbiakban nem kívánta a napirendi ponthoz hozzászólni, 
szavazásra bocsájtja az anyakönyvi eljárás egyes díjairól szóló rendelet módosítását.  

Először Puskás Szilveszter alpolgármester javaslatát terjeszti elő: aki egyetért azzal, hogy, hogy a 
hivatali időn és helyiségen kívüli az anyakönyvi szolgáltatási díj 80.000. forint legyen, kéri, hogy 
szavazzon. 

Megállapítja, hogy 1 igen és 6 nem szavazattal a javaslat elvetésre kerül.  

Most kéri a képviselőket, hogy az általa tett javaslatra vonatkozóan szavazzanak a képviselők. 

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, az alábbiak szerint módosítja a rendeletet: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

16/2014.(XI.27.) SZÁMÚ RENDELETE AZ 5/2011. (IV.28.) SZÁMÚ, AZ ANYAKÖNYVI 
ELJÁRÁS EGYES DÍJAIRÓL SZÓLÖ RENDELETÉNEK MÓDOSÍTÁSÁRÓL 

Sződ Község Képviselő-testülete az 5/2011.(IV.28.) számú, az Anyakönyvi eljárás egyes díjairól 
szóló rendeletet a mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

Határidő: 2015. január 01. Felelős: polgármester 

4. A 2014. évi szociális segélykeret átcsoportosítására vonatkozó határozat meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az önkormányzat a központilag megállapított 
2014. évi szociális segélykeret összegét kiegészítette. A 2014. évi szociális segélykeret 
terhére - természetbeni szociális juttatásként - tudja az önkormányzat az óvodás és az általános 
iskolás gyermekek részére a mikuláscsomagot megvásárolni. A csomagok ára 97.500.- forint. 
Továbbá a szociális segélykeret terhére vásárolja meg az önkormányzat a védőnői rendelőbe 
szükséges csecsemőmérleget és vérnyomásmérőt, valamint Dávid Tamásnak a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság elnöke javaslata alapján az önkormányzati intézmények elsősegély dobozait 
tölti fel. 

   Dávid Tamás: Az ajánlatokat megküldtem a jegyzőasszony részére. Az eü csomagok, ás a lázmérők                
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  megvásárlásának a bruttó költsége 221.005.- forint. 

Hertel László: Kéri a képviselőket, hogy mondják el véleményüket az előterjesztéssel kapcsolatosan. 
Mivel a képviselők további hozzászólást nem jeleztek, kéri, hogy szavazzanak. Megállapítja, hogy a 
képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

87/2014.(XI.27.) HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 2014. évi szociális keretösszegen belül: 

a pénzbeni szociális segélykeret terhére, természetbeni szociális juttatásként, mikuláscsomag 
vásárlására 97.500.- forintot, azaz egyszázezer forintot biztosít; 

a pénzbeni szociális segélykeret terhére a védőnői rendelőbe esecsemőmérleg, vérnyomásmérő 
vásárlására 50.000.- forintot, 

valamint az önkormányzati intézmények elsősegély csomagjainak feltöltésére 221.005.-- forintot 
biztosít. 

Határidő: azonnal Felelős: polgármester 

Dávid Tamás: Kérem a jegyzőasszonyt, hogy szíveskedjen megrendelni az ajánlatban szereplő 
tételeket. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Természetesen megrendeljük az eszközöket. 

5. A 2014. évi költségvetési előirányzat módosítására vonatkozó határozatok meghozatala 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a nem tervezett kiadások esetében a képviselő-
testületnek határozatot kell hoznia a kiadási előirányzat módosításáról. Jelen esetben is erről van szó. 
Most három olyan kiadási tétel jelentkezett, amelyet az önkormányzatnak teljesítenie kell. Az egyik 
ilyen tétel a fogorvos részére kifizetendő elektromos áram díja, mivel a fogorvosi rendelőben és a 
védőnői rendelőben közös az elektromos mérő, és a fogorvos fizeti az áramdíjszámlákat. Ezt kell most 
rendeznünk több évre visszamenőleg. További kiadást jelent az óvodai logopédus II. félévi 
megbízási díja, mivel ez a tétel sem szerepel a költségvetésben. 

Kiadást jelent a bankszámla hozzájárulás díjának megfizetése az önkormányzati és a polgármesteri 
hivatali dolgozók részére. Ezt az összeget januárig visszamenőleg kell kifizetnie az önkormányzatnak. 
Kéri, hogy akinek kérdése van az elmondottakkal kapcsolatosan, szíveskedjen jelezni. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a köztisztviselői es a 
közalkalmazotti törvény is tartalmazza a bankszámla-hozzájárulás biztosítását a munkavállalók 
részére. 

Hertel László: Mivel a képviselők hozzászólást nem jeleztek, kéri, hogy szavazzanak. Megállapítja, 
hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

88/2014.(XI.27.) HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat 2014. évi költségvetésének kiadási 
előirányzatát az alábbiak szerint módosítja: 

Hevér és Társa Kft 475.320.- forint (elektromos áramdíj visszamenőleges kiszámlázása) 

Tóth Patona Krisztina 72.000.- forint (óvodai logopédus megbízási díja) 

Bankszámla-hozzájárulás önkormányzati dolgozók részére 624.000.- forint 

Határidő: azonnal Felelős: polgármester 

6. Az önkormányzat által foglalkoztatott közhasznú munkavégzéssel kapcsolatos beszámoló 
megtárgyalása 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a közmunkások munkavégzésével kapcsolatos 
beszámolót kiküldte a jegyzőasszony. A beszámoló részletesen tartalmazza a közmunkások 
foglalkoztatásával kapcsolatos adatokat. A műszaki csoport irányítása alatt dolgoznak a 
közmunkások A közmunkásokkal szembeni elvárások behatároltak. 

Kéri, hogy akinek kérdése van, szíveskedjen jelezni. 

Podhorszkiné dr. Buránszki Bernadett. Én azt tapasztalom, hogy az óvodában a dadusok 
túlterheltek, nem lehetne közmunkásokat segítségül odairányítani? 

Hertel László: Ez nem megoldható. 

Dávid Tamás: A közmunkával kapcsolatosan szeretném kérni, hogyha lehetőség lesz rá, Mikó Gábort 
közmunkára vegye fel az önkormányzat. Ő most teljesen ellátatlan. Jó lenne, ha tudna az 
önkormányzat segíteni. 

Hertel László: Jelentkezzen a Munkaügyi Központba, és amennyiben regisztrálják, megpróbálunk 
segíteni, ugyanúgy, ahogy másokkal is megtettük. A képviselők további észrevételt nem tettek a 
beszámolóval kapcsolatosan. Kéri, hogy szavazzanak a beszámoló elfogadására vonatkozóan, 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

89/2014.(XL27.) HATÁROZATA 

Szőri Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzata által biztosított közhasznú 
munkavégzéssel kapcsolatos beszámolót a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal                                                                       Felelős: polgármester 

7. Belső ellenőrzési feladatok ellátására vonatkozó ajánlatok 
megtárgyalása Előterjesztő: Dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
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Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy ezt a napirendi pontot a jegyző asszony terjeszti a 
testület elé. Átadja a szót a napirendi pont előterjesztőjének. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Minden évben kötelező feladat az önkormányzatnál a belső 
ellenőrzés végrehajtása. A 2014. évi belső ellenőrzésre vonatkozóan két ajánlat került megkérésre. 
A két ajánlatot a képviselők részére megküldtük. A SALDO Zrt 120.000.- forint + ÁFA összegért, míg 
a Daubius Expert Audit Kft 100.000.- forint + ÁFA összegért vállalná a belső ellenőrzés elvégzését. A 
következő ülésen a belső ellenőrzési tervet kell elfogadnia a testületnek. Az ajánlatokat a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság is megtárgyalta. 

Papp István: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság a Danubius Expert Audit Zrt-t javaslja a belső 
ellenőrzési feladatok ellátásával. Egyrészt ez a cég már végzett az önkormányzatnál, illetve az 
intézményeknél belső ellenőrzést, másrészt viszont kedvezőbb ajánlatot is adott, mint a másik cég. 

Puskás Szilveszter: Az oktatáson elhangzott, hogy november 15-e a belső ellenőrzési terv 
elfogadásának a határideje. Nem kellett volna már a testületnek a tervet elfogadnia? 

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella. A választás miatt ez a határidő ebben az évben december 31. 

Hertel László: A képviselők további észrevételt nem tesznek, ezért szavazásra bocsájtja a javaslatot. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

90/2014.(XI.27.) HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzatának intézményei tekintetében 
a 2014. évi Belső Ellenőrzési feladatok ellátásával a Danubius Expert Audit Kft. (2600 Vác, 
Zichy u. 12.) bízza meg, bruttó: 127.000.- forint vállalási árért. 

Határidő: azonnal Felelős: polgármester 

8. Egyebek 

Hertel László: Az iskolabővítéssel kapcsolatosan annyit szeretnék elmondani a képviselőknek, 
hogy már kétszer voltunk tárgyaláson a jegyzőasszonnyal az NSK irodaházában. Javasoltam, 
hogy a beruházást 2015. július 31. napjáig fejezze be a kivitelező. Így a munkálatok nagy része a 
nyári szünetre kerül. A javaslatomat elfogadta a támogató szervezet. A támogatási szerződés most kerül 
a miniszterelnökségre ahol a jóváhagyás után aláírásra kerül. 

Az óvodabővítéssel kapcsolatosan el szeretném mondani, hogy a vállalkozók a pótmunkát és a 
javításokat végzik. Ezért szerencsés az, hogy tőkeerős vállalkozó legyen a kivitelező, mert volt már rá 
példa, hogy a helyi vállalkozó nem végezte el a garanciális javításokat. 

 Az év végi vacsorával kapcsolatos tájékoztatás 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az év végi záróvacsorára 2014. december 12. napján, 

pénteken 17.00 órakor kerül sor. A vacsorára szóló meghívó a mai ülésen a képviselők részére 

átadásra kerül. 
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 Településtervezési vállalkozási szerződés módosításával kapcsolatos 
tájékoztatás 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy Sződ Község Rendezési tervével kapcsolatosan a 
Rendezési Terv készítője egy módosított vállalkozási szerződést küldött meg az önkormányzat részére, 
melyet továbbítottunk a képviselőknek. 

A módosításra azért van szükség, mert az Agglomerációs Törvény Göd és Sződ vonatkozásában nem 
azokat a paramétereket tartalmazza, amelyek a készülő rendezési tervben szerepelnek, ezért a tervet a 
főépítész nem fogja elfogadni. Az új eljárásra azért van szükség, hogy már a Törvénynek megfelelően 
készüljön el a Rendezési Terv, valamint nevelek településrész leválása utáni helyzetnek megfeleljen. 

Az új szerződés szerint 150.000.- forint +ÁFA összeggel kerülne többe a terv elkészítése. 

Erről majd a következő ülésen kell a testületnek döntenie. 

Hertel László: A Baloghné Nagy Katalin védőnőnek komoly egészségügyi problémái vannak, a 
munkát táppénz lejárta után sem tudta felvenni, mivel jelenleg is kórházi kezelésben részesül. 
Egészségileg olyan rossz állapotba került, hogy a védőnői feladatokat várhatóan a jövőben sem fogja 
tudni ellátni. Ezért Ő kérte közalkalmazotti jogviszonyának közös megegyezéssel történő 
megszüntetését. Kérésének megfelelően jogviszonyát 2014. november 27. napjával 
megszüntettük. Jelenleg a csörögi védőnő látja el helyettesítés formájában a védőnői feladatokat. 
A pályázatot ki fogja írni az önkormányzat. 

Puskás Szilveszter: Tájékoztatom a képviselőket, hogy november 26-án részt vettem az Észak-
Kelet Pest és Nógrád megyei Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Önkormányzati Társulás 
ülésén. Erről szeretnék beszámolni a képviselő-testületnek. 77 polgármester volt jelen az ülésen. 
Ismereti az ülésen szegtárgyalt napirendi pontokat, és a társuláson hozott határozatokat. 

Dávid Tamás: A nappali melegedő üzemeltetésével kapcsolatosan azt szeretném kérdezni, hogy úgy 
fog működni ez a szolgáltatás az idén is, mint az elmúlt szezonban? Illetve azt szeretném megkérdezni, 
hogy a melegedő műkötetésének költsége a szociális keretet terheli-e, és ha igen, akkor mekkora 
összeggel számoljunk? 

Hertel László: Igen a szociális keret terhére fogja az önkormányzat működtetni a melegedőt, 
véleményem szerint 30.000.- forint elegendő lesz erre a célra. Az újságban majd írunk erről. 
Ugyanolyan feltételek mellett tudjuk biztosítani a nappali melegedő üzemeltetését, mint az elmúlt 
időszakban. 

Dávid Tamás: Kalmár Gábor Autósiskola telephelyet keres községünkben, Ebben kérem a 
polgármester úr és a képviselők segítségét. 

Hertel László: Keressen meg az érdeklődő, és egyeztetünk. 

Podhorszkiné dr.Buránszki Bernadett: Közvetíteni szeretném a gyermekorvos kérését, miszerint 
szükség lenne egy sorompó a gyermekorvosi rendelő bejáratához. 

Hertel László: Tudunk róla, folyamatban van a probléma megoldása. 

 Hertel László : Juhász István képviselő javasolta, hogy érdemes lenne megvizsgálni, hogy kik 
jogosultak a tornaterem bérleti díj mentességre. Megkérem Juhász Istvánt a sportügyekért felelős 
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tanácsnokot, hogy  vizsgálja meg, és a következő ülésen tegyen javaslatot erre vonatkozóan.  
Továbbá kérem, hogy a környezetvédelmi ügyekért felelős tanácsnok vizsgálja meg az égetéssel 
kapcsolatos rendeletet, mivel az égetés a lakosság körében sarkalatos kérdés. Az újságban is írni 
kellene erről. 

Puskás Szilveszter: Zárt ülés elrendelését kéri, további kéri, hogy Hertel László, a jegyzőasszony, és a 
jegyzőkönyvvezető hagyja el a tanácskozótermet. 

Hertel László elrendeli a zárt ülést. Hertel László polgármester, dr.Bojtayné Benedek Gabriella 
jegyző, és a jegyzőkönyvvezető elhagyja a tanácskozótermet. 

A zárt ülést követően Hertel László polgármester, dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző, és a 
jegyzőkönyvezető visszaérkeznek a tanácskozóterembe. 

Puskás Szilveszter: Ismerteti a zárt ülésen meghozott képviselő-testületi ülés tartalmát. 

Hertel László: Ismét zárt ülést rendel el. Volentics Tiborné és dr.Bojtayné Benedek 
Gabriella jegyző elhagyják a tanácskozótermet. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella és Volentics Tiborné visszaékeznek a tanácskozóterembe.  

Hertel László tájékoztatja dr. Bojtayné Benedek Gabriellát és Volentics Tibornét a zárt ülésen 
hozott határozatról. 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a mai ülésen további napirendi pont nincs, a 
képviselők további hozzászólást nem jeleztek, az ülést 21. 10 órakor bezárja. 

Kmft, 

 

……………………………………                         ……………………………………………. 

Hertel László polgármester dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

 

 

……………………………………… 

Juhász István jegyzőkönyvhitelesítő 


